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TARTU VALLAVOLIKOGU 

MAJANDUSKOMISJON 
 

 

PROTOKOLL 
 

 

Kõrveküla          10.11.2022 

 

 

Aeg: 10.11.2022, algus kell 15.00, lõpp kell 16.00. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Vahur Jurs. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Osalesid: Vahur Jurs, Aigar Lepp, Elle Kaljurand, Alo Ainomäe, Valeeri Rubeika, Rein Haak ja 

Priit Kirss. 

Külalised: arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp ja sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja 

Anne Aleksejev. 

 

Päevakord: 

1. Nõusoleku andmine kinnisvara võõrandamiseks;  

2. Loa andmine halduslepingu sõlmimiseks;  

3. Urbact projekti Active Citizens raames koostatud „Tartu valla avaliku valitsemise ja kaasamise 

tegevuskava“ heakskiitmine;  

4. Tabivere soojusmajanduse arengukava 2022 – 2032; 

5. Tartumaa arengustrateegia 2040.  

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Nõusoleku andmine kinnisvara võõrandamiseks  

Arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Tartu valla omandisse on tulnud pärandvarana, asukohaga Tartu maakond, Tartu vald, Otslava 

küla, Kaasiku-6 korter. Vallal puudub vajadus nimetatud korteri kasutamiseks. Otsuse 

vastuvõtmine on vajalik pärandvara müügiks. Samas majas asuva, müüdava korteriga võrreldava 

korteri alghinnaks on 23.01.2019 hindamise tulemusena pakutud 1500-2000 eurot, kuid oksjoni 

tulemusena kujunes müügihinnaks 4600 eurot.  

Ettepanek on anda Tartu Vallavalitsusele nõusolek võõrandada avaliku enampakkumise korras 

vallale seadusjärgse pärandvarana kuuluv Otslava külas asuv korter alghinnaga 4500 eurot. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

2. Loa andmine halduslepingu sõlmimiseks 

Sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev tutvustab eelnõud. 

Eelnõu on vajalik selleks, et vallaelanikud saaks kasutada MTÜ Tartumaa Ühistranspordikeskuse 

korraldatavat sotsiaaltranspordi teenust. 

Kaks aastat on kestnud sotsiaaltranspordi projekt ja enamus rahastust tuli Euroopa Sotsiaalfondi 

vahenditest ja vald tasus 15% omaosalust. Sotsiaaltransporditeenuse osutamise võimalus Euroopa 

Sotsiaalfondi kaasrahastusega lõpeb ning teenuse edasise rahastamise korraldus jääb valla 

lahendada.  
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Olulisemad põhjendused sotsiaaltransporditeenuse osutamise jätkamiseks läbi MTÜ Tartumaa  

Ühistranspordikeskuse on järgmised: 

1) klientide poolne usaldus ja rahulolu teenusega – eriti lapsevanemad, samuti erinevate tervislike 

probleemidega sõitjad; 

2) avaliku liiniveo vähene sobivus erivajadustega isikute teenindamiseks: liinivõrk, marsruudid, 

sõiduajad ning kasutatavad sõidukid ei võimalda piisavalt ega paindlikult arvestada iga sõitja 

spetsiifilisemat laadi sõiduvajadustega;  

3) ühistranspordikeskusel on piisav kogemus logistika korraldamisega, on loodud võimalused 

sõidukaartide ning erinevat liiki maksevõimaluste kasutamiseks; 

4) teenuse osutamise kindlus ning toimepidevus;      

5) eritüüpide sõidukite olemasolu ja vajalike lisavahendite (rulaator, ratastool) kasutamise 

võimalus, vajadusel abistajate olemasolu;     

6) paindlikkus sõidumarsruutide korraldamisel ning mitme kliendi sõiduvajaduse ühitamisel; 

7) võimalus üheaegselt kasutada suuremat hulka sõidukeid – 16 teenusele suunatud last soovib 

igal hommikul samal ajal  kooli. 

Esitatud kalkulatsiooni kohaselt tuleb Tartu vallal tasuda üldkulu ca 2000 eurot kuus. 

Ettepanek on liituda MTÜ Tartumaa Ühistranspordikeskuse korraldatava 

sotsiaaltransporditeenusega ja lubada Tartu Vallavalitsusel sõlmida Mittetulundusühinguga 

Tartumaa Ühistranspordikeskus sotsiaaltranspordi logistika- ja veoteenuse haldusleping kestusega 

48 kuud.   

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

3. Urbact projekti Active Citizens raames koostatud „Tartu valla avaliku valitsemise ja 

kaasamise tegevuskava“ heakskiitmine 

Arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Tartu vald osales alates 2019. aastast Urbact projektis Active Citizens. Projekti tulemusena valmis 

Tartu valla avaliku valitsemise ja kaasamise tegevuskava.  Tegevuskava on juhiseks, mille 

rakendamise tulemusel peaks paranema elanike kaasamine otsustusprotsess ja läbi selle muutuma 

valitsemine avatumaks. Tegevuskava on projekti tulemdokument ning kohaliku omavalitsuse 

organite siduvate ülesannete planeerimiseks ning kehtestamiseks on vajalik ellu viia edasised 

tegevused. Peale eelmisi komisjone, viis vallavalitsus sisse ettepanekutest tulnud täiendusi. 

Projekti heakskiitmine volikogu poolt on vajalik rahastajale aruannete esitamiseks ja projekti 

lõpetamiseks. 

Arengu- ja planeerimiskomisjon tegi ettepaneku muuta pealkirja järgmiselt: Urbact projekti Active 

Citizens raames koostatud „Tartu valla avatud ja kaasava valitsemise projekti kokkuvõte ning 

tegevuskava ettepanekud“ heakskiitmine. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud koos arengu- ja planeerimiskomisjoni 

muudatusettepanekuga. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

4. Tabivere soojusmajanduse arengukava 2022 – 2032 

Arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp tutvustab eelnõud. 

Vald on käsile võtnud soojusmajanduse arengukavad ning esimesena on uuendamise läbinud 

Tabivere soojusmajanduse arengukava. Muudatusi sisulisi ei ole, ainult mõned sõnalised 

parandused. 

Arengukava vastuvõtmine on vajalik, andmaks Tartu vallale ja soojusettevõtjale alus Tabivere 

aleviku ja selle kaugkütte võrgupiirkonnas arendustegevuste korraldamiseks. Arengukava koostas 

Tarmo Mäeküla FIE, eelnõu oli avalikul väljapanekul Tartu valla veebilehel 04.10.2022-

21.10.2022, eelnõu kohta arvamusi ega ettepanekuid ei esitatud.  
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Arengukavas on esitatud ning analüüsitud alternatiive Tabivere soojusmajanduse edasiseks 

arenguks. Arengukava kohaselt peaksid soojusvarustuse alternatiivi valiku kriteeriumiteks olema 

keskkonnasäästlikkus globaalselt, sh. kasvuhoonegaaside heitmete vähendamine, arvestatuna 

lahenduse kogu elutsükli jooksul; tarbijate kokkuhoidlik varustuskindlus ning rahalised kulutused 

vastavana makromajanduslikule olukorrale ja muutuvatele tarbimisprioriteetidele.   

Ettepanek on kinnitada Tabivere soojusmajanduse arengukava 2022 – 2032 vastavalt lisale. 

Avalikustada Tabivere soojamajanduse arengukava 2022 – 2032 valla veebilehel ja tunnistada 

kehtetuks Tabivere Vallavolikogu 29.09.2016 määrus nr 26 „Tabivere soojusmajanduse 

arengukava 2016-2030 kinnitamine“.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

5. Tartumaa arengustrateegia 2040 

Arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp tutvustab teemat. 

Ettekandja andis ülevaate senistest tegevustest ja arengustrateegia praegusest seisust. 

Komisjonid ei ole saanud antud teema kohta esitada ettepanekuid, täna on viimane avalikustamise 

päev. Arengukava ise tuleb kinnitamiseks detsembri volikokku.  

Komisjon tutvus lähemalt laekunud ettepanekutega.  

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

Järgmine koosolek toimub 15.12.2022. 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Vahur Jurs        Kadri Linamägi   

Majanduskomisjoni esimees      Protokollija 


